
 

Sinteza ședinței comune a Comisiilor de Lucru A.T.O.P. – 28 septembrie 2023 

Ordinea de zi: 

 

I. Situația controalelor desfășurate de către I.S.U. Bacău la obiectivele care 

depozitează, transport, distribuie, utilizează, comercializează carburanți, 

lubrifianți inclusive GPL pe raza județului Bacău.  
Prezintă: ▪ Dl. colonel Ovidiu Cărășel, inspector șef al Inspectoratului pentru Situaţii de 

Urgenţă Judeţean Bacău. 

 

II.  Activitățile desfășurate de către I.S.U. Bacău pentru prevenirea și 

gestionarea situațiilor de urgență la instituții de învățământ din județul 

Bacău. 
Prezintă: ▪ Dl. colonel Ovidiu Cărășel, inspector șef al Inspectoratului pentru Situaţii de 

Urgenţă Județean Bacău. 

 

III. Diverse. 

 

 

DEZBATERI: 

 

           I. Materialul suspus analizei a fost prezentat de dl. colonel Ștefan Ungureanu – Șef Inspecția de 

Prevenire.  

Principalele măsuri luate la nivelul I.S.U.J. Bacău au constat în: 

- Întocmirea planurilor de măsuri ce revin unității și subunităților, pentru evitarea producerii situațiilor 

de urgență generate de exploatarea fără respectarea normelor tehnice ce reglementează activitatea 

specifică domeniilor de alimentare cu carburanți a mijloacelor de transport; 

- Transmiterea către toate U.A.T.-urilor din județ a obligativității punerii în aplicare a măsurilor de 

identificarea și monitorizare a tuturor persoanelor juridice sau fizice care dețin sau utilizează 

combustibili de tipul benzinelor, motorinelor, inclusiv GPL; 

- Desfășurarea de acțiuni de informare preventivă și de instruire a reprezentanților primăriilor cu 

ocazia controalelor de fond executate la nivel administrativ; 

- Planificarea și desfășurarea controalelor de specialitate la operatorii economici care procesează, 

depozitează și comercializează carburanți, lubrifianții și GPL; 

 



 

În perioada 01.01.2019 – 31.08.2023 au fost realizate un număr de 78 de controale la agenți 

economici care au ca obiect de activitate comercializarea, procesarea sau depozitarea combustibililor, 

ocazie cu care au fost constatate 131 de deficiențe sancționate contravențional  cu 52 avertismente și 

79 amenzi în cuantum de 159.000 lei. 

De asemenea, ca urmare a Ordinului Ministrului Afacerilor Interne nr.133 / 29. 08.2023 și 

respectiv Ordinul Prefectului Județului Bacău nr.286 / 30.08.2023, I.S.U.J. Bacău  desfășurat controale 

comune ale instituțiilor cu atribuții în reglementarea acestor tipuri de activități economice, au fost 

efectuate un  număr de 337 controale, din care 303 la agenții economici și 34 la mijloacele de transport. 

Din păcate, au fost înregistrate un număr de 273 nereguli, fiind aplicate un număr de 269 sancțiuni 

contravenționale, din care 64 amenzi, totalizând un cuantum de 475.002 lei. 

 

Cele mai grave abateri de la prevederile legale, au fost: 

- 11 cazuri în care agenții economici aveau autorizațiile/avizele/documentele de funcționare expirate 

sau retrase ori suspendate; 

-  3 cazuri în care aceste documente nu au fost solicitate niciodată; 

În intervenția sa, reprezentantul societății civile, dl. Bălan Gabriel a precizat că este inadmisibil ca 

pe raza municipiului Bacău să funcționeze stații tip SKID care să nu dețină nici măcar autorizație de 

construire, iar autoritățile să constate acest lucru abia după ce tragedia de la Crevedia a îngrozit opinia 

publică. În aceste condiții ne întrebăm cum s-au executat controalele în perioada ianuarie 2019 – 

august 2023, de nu au fost descoperite asemenea ilegalități?    

Dl. Sorin Umbrărescu – reprezentant al societății civile s-a întrebat retoric, când va veni acel 

moment, sau ce trebuie să se mai întâmple, pentru a fi identificate acele modalități prin care legea să fie 

aplicată în spiritul și litera ei. 

 

Subprefectul Narcis Jitaru a precizat că problematica este deosebit de complexă, iar autoritățile 

se confruntă cu  permanenta încercare a unor entități economice și nu numai, de a eluda legea.  



 

Pe acest front în care în mod cu totul neînțeles primează interesul câștigurilor imediate, indiferent 

de condițiile în care se realizează, activitatea organelor abilitate ale statului devine din ce în ce mai 

dificilă, lipsa acută de personal specializat constituind în cele mai multe cazuri, factorul determinant în 

deficiențele care sunt descoperite și sancționate, de multe ori cu întârziere. 

Pe marginea celor precizate în intervenția subprefectului Narcis Jitaru, consiliera județeană – 

membră A.T.O.P. – dna. Diana Poșa a menționat că dacă s-ar fi pus la punct unificarea bazelor de date 

ale autorităților abilitate de control, numărul cazurilor în care agenții  economici care-și permit încălcarea 

legislației ar fi ușor de identificat, iar organele de control ar acționa direct și cu eficiență. Ideea este că 

nu lipsa personalului specializat de îndrumare și control este principalul factor de care profită cei 

predispuși la încălcarea normativelor, ci lipsa de acțiune a statului care întârzie digitalizarea instituțiilor, 

precum și actualul cadru legislativ mult prea permisiv și interpretabil, depășit de evoluția socio-

economică. 

În completarea celor afirmate de doamna consilier județean Poșa, directorul executiv al Poliției 

Locale – dl. Lucian Iftene a precizat că un alt factor care favorizează o asemenea stare de fapt, este și 

lipsa de pregătire sau de interes a angajaților firmelor cu probleme, care nu-și cunosc obligațiile, dar mai 

ales drepturile ce le revin la capitolul sănătate și siguranță în muncă.  

Ca o concluzie a acestui punct de interes, este faptul că instituțiile abilitate de respectarea cadrul 

economic legal acționează doar în baza cadrului actual, aplicând sancțiunile prevăzute în momentul 

descoperirii abaterii. Este clar că există o percepere eronată a opiniei publice despre activitățile 

desfășurate, deoarece, într-adevăr, sancțiunile și pedepsele prevăzute de lege sunt enorm de mici în 

comparație cu gravitatea unor fapte. Prin intermediul consilierilor județeni, a deputaților și senatorilor de 

Bacău se vor face propuneri de inițiative legislative de îmbunătățire a  legislației,  care să asigure 

dezvoltarea economică într-un mediu concurențial sănătos, orice încercare de dezvoltare ilicită fiind 

sancționată dur, pentru un mediu civilizat, propice afirmării individuale și colective și prietenos cu natura. 

 

 II. Raportul cu activitățile desfășurate de către I.S.U.J. Bacău pentru prevenirea și gestionarea 

situațiilor de urgență la instituții de învățământ din județul Bacău, a fost prezentat de dl. colonel Ovidiu 

Cărășel, inspector șef al Inspectoratului pentru Situaţii de Urgenţă Județean Bacău. 

Activitățile s-au desfășurat în perioada: 01.01.2023 – 31.07 2023 la 26 de colegii/licee, 6 școli 

gimnaziale și 5 grădinițe. 

Astfel, au fost constatate 138 de nereguli, fiind sancționate cu 136 de avertismente și 2 amenzi în 

cuantum de 52.500 lei. 

Din totalul celor 714 clădiri cu destinația de învățământ, aflate în evidența unității, pentru un 

număr de 53 de construcții (18 grădinițe, 24 de școli și 11 licee) se impune obținerea autorizației de 

securitate la incendiu. 



În paralel cu activitățile de control, s-au desfășurat activități de pregătire privind modul de 

comportare în situații de urgență, tehnice de acordare a primului ajutor, precum și exerciții de simulare în 

caz de incendiu sau cutremur, la care au participat un număr de 928 de adulți și 15.476 copii. 

Reprezentantul societății civile – dl. Sorin Umbrărescu a precizat că toate unitățile de 

învățământ sunt instituții deosebit de importante, iar lentoarea cu care se acționează pentru obținerea 

autorizației de securitate la incendiu este inexplicabilă. Autoritățile ar trebui să realizeze că aceste 

obiective trebuie tratate diferit, iar fondurile necesare pentru îndeplinirea condițiilor prevăzute de lege, 

trebuie repartizate către U.A.T.-uri, cu prioritate.  

”Consider că ar fi binevenită și atragerea comitetelor de părinți în mecanismul de obținere a 

acestor tipuri de autorizații. Probabil că presiunile părinților ar sensibiliza autoritățile în a acționa cu 

celeritate în astfel de situații. Aici nu vorbim de un procedeu birocratic în sine, ci chiar de siguranța 

copiilor noștri”, a precizat dl. Sorin Umbrărescu. 

III. La capitolul ”Diverse” s-au purtat discuții pe marginea evenimentelor care au marcat luna 

august, cazurile din comuna 2 Mai și Crevedia constituind un eșec al autorităților în a prevenii astfel de 

tragedii. În ambele situații au fost elemente de care ar fi putut să prevină evenimentele, dar autoritățile 

nu au acționat în consecință. Opinia unanimă a membrilor A.T.O.P. a fost că un control mai activ al 

societății civile în sensul cooptării autorității la diverse activității preventiv-educative organizate, precum 

și o îmbunătățire a metodelor de comunicare cu mass media, ar conduce la un plus de încredere din 

partea opiniei publice. 

 

                                                          Președintele A.T.O.P. Bacău 

                                           Consilier județean Vasile Isvoran 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

       


